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Naše jednání určují cíle  
listopadové stávky ve školství  

Vážené paní kolegyně, vážení páni kolegové, 
chtěli  bychom vás informovat o vývoji  vyjednávání, 
která se uskutečnila  následně po výstražné stávce 
27. 11. 2023. Mimo tato jednání jsme průběžně konzulto-
vali  možná řešení s představiteli jednotlivých asociací i 
odbornými útvary ministerstva školství.  
Ministr školství Mikuláš Bek nás průběžně informuje 
o  vyjednávání s ministerstvem financí i s koaličními    
partnery ve vládě o dofinancování prostředků na platy 
nepedagogických pracovníků. Jedná se o nevyčerpané 
prostředky v roce 2023. Nelze srovnávat  výsledky naší 
stávky s protesty lékařů.  Situace ve zdravotnictví je velmi 
odlišná. Zde není vazba finančních prostředků  na platy 
se státním rozpočtem, jedná se o prostředky zdravotních 
pojišťoven. Jednání o objemu dofinancování kapitoly škol-
ství by měla být podle ministra školství uzavřena do konce 
ledna 2024. 
První návrhy snížení stropu  PHmax pro střední školy byly 
na 85 % a pro základní školy 94 %. Dne 15. 12. 2023  
proběhlo jednání zástupců odborů a asociací k PHmax 
středních škol a základních škol na ministerstvu školství  
s ministrem M. Bekem. Znovu jsme uplatnili hlavní poža-
davky výstražné stávky. Každé jednání se odvíjí hledáním 
maximálně možných kompromisů, předpokládat úspěš-
nost 100 % není asi nejrealističtější.  
Ministr M. Bek se snažil uzavřít jako první dohodu s před-
staviteli středních škol a odborů. Ti přistoupili na to, že 
redukce se bude týkat 95 % aktuálního maxima středních 
škol. Změny začnou platit od 1. září 2024, od začátku 
příštího školního roku. V praxi se bude podle ministra  M. 
Beka přihlížet k možným odůvodněným výjimkám, pokud 
bude schválena změna školského zákona.  
Další kolo jednání k PHmax základních škol se uskutečni-
lo 4. 1. 2024. Pro základní školy není navrhovaná redukce 
na první pohled fatální, problém by mohly mít zejména 
malotřídky. 
Shodli jsme se s Asociací ředitelů základních škol, že  
aktuálně předjednaný kompromis redukce maximálního 
počtu vyučovacích hodin pro základní školy o pět procent, 
zmenšil segment škol, na které by původně dopadl kritic-
ky. Pro základní školy se tedy podařilo navýšit redukci 
PHmax z původně navrhovaných 94 na 95 %. I tato mini-
mální změna pomůže řadě škol ke zlepšení situace.  
Změny se dotknou zhruba jedné třetiny základních škol.  
Z podrobného rozboru, který ministerstvo školství připravi-
lo, vyplývá, že 70 % škol se nedotkne vůbec. Pro nece-
lých 30 % z celkového počtu škol bude znamenat rozdíl 
do poloviny úvazku. Ze 78 tisíc pozic učitelů základních 
škol se to týká 400 přepočtených úvazků.  
Tíživější personální situace ovšem nastane pro malotříd-
ky, budeme  pro ně vyjednávat lepší řešení. Chceme, aby 
výsledkem byla určitá „indexace“ nejvíce postižených  
malých škol s ohledem na jejich potřebnost. Jednání bude 
pokračovat po 15. 1. 2024. 
Zatím nedořešeným požadavkem stávky ve školství,   
zůstává problematika nepedagogických pracovníků.        

Dne 4. 1. 2024 se uskutečnilo první jednání v novém  
roku mezi ministrem  Mikulášem Bekem a školskými 
odbory. Přestože nebyla avizována tisková konference, 
zástupci médií se o jeho výsledky velmi zajímali.  

Úvodních jednání se kromě předsedy Františka Dobšíka 
a místopředsedkyně Markéty Seidlové zúčastnil i Ctirad 
Vaník, předseda RV profesní sekce vedoucí pracovníci a 
pracovníci přímo řízených organizací (vlevo). 

V polovině ledna bude vláda jednat o využití nespotřebo-
vaných výdajů státního rozpočtu z minulého roku. Až  
bude uzavřen rozpočet roku 2023, ukáže se, kolik zbylo 
prostředků. Ministr potvrdil příslib převedení části peněz z 
rozpočtové rezervy do rozpočtu školství. Během příštího 
týdne se s ním sejdeme 18. 1. a následně se 19. 1. na 
naše pozvání zúčastní jednání předsednictva odborové-
ho svazu. Tento příslib bereme vážně a navýšení financí 
regionálnímu školství umožní stabilizovat úroveň odmě-
ňování i ostatním pedagogickým pracovníkům.  
O dalším vyjednávání vás budeme průběžně informovat.  
Vedení odborového svazu 

Ministerstvo školství:  

Posílíme všeobecné vzdělávání 

Dlouhodobý záměr do roku 2027 schválen 
Krátce před Vánocemi vláda schválila dlouho avizovaný 
dokument Dlouhodobý záměr vzdělávání a rozvoje vzdě-
lávací soustavy ČR 2023 – 2027.  

Článek v Učitelských novinách, který se   
obsahu vládního záměru podrobně věnuje, 
naleznete na webu školských odborů zde:  

Celý vládní dokument ve formátu pdf 
ke stažení naleznete na Jednotném 
metodickém portálu MŠMT zde:  
 

       Z volební konference Profesní sekce  střední školství 5. 1. 2024 v Praze. 
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